
Zápis č. 11/5/2023 z riadneho rokovania Rady Rozhlasu a televízie Slovenska 
3. mája 2023 o 10:00 h. 

 
Prítomní členovia Rady RTVS: Milan Antol, Tomáš Caban, Marta Gajdošíková, Igor Gallo, 
Jozef Chudík, Jarmila Mikušová  
Neprítomní: Ján Balaščák, Ján Uličiansky 
Hostia:  
Ľuboš Machaj – generálny riaditeľ RTVS 
Peter Földváry – zastupoval - riaditeľ Sekcie GR RTVS 
Vincent Štofaník – riaditeľ Sekcie programových služieb STV 
Anna Sámelová – riaditeľka Sekcie spravodajstva a publicistiky 
Ľuboš Černák – riaditeľ Sekcie programových služieb SRo 
Attila Lovász – riaditeľ národnostného vysielania RTVS 
Miesto konania: Zasadačka GR RTVS, 6. posch., Mýtna 1, Bratislava 
 
1. Otvorenie zasadnutia – schválenie programu rokovania 
Rokovanie zvolal a viedol predseda rady I. Gallo. Na začiatku rokovania privítal všetkých 
prítomných. Skonštatoval, že je prítomných 6 členov rady a rada je schopná uznášať sa.  
Z rokovania sa ospravedlnili J. Balaščák a J. Uličiansky.  
Informoval, že rada funguje momentálne v 8 člennom zložení, keďže nebol zvolený člen rady 
za oblasť ekonómie. 
Skonštatoval, že k návrhu programu neprišla od členov Rady RTVS žiadna pripomienka.  
I. Gallo predložil návrh na uznesenie a dal o ňom hlasovať: 
Uznesenie č. 117/2023: 
Rada RTVS schvaľuje program rokovania v nasledujúcom znení: 

1. Otvorenie zasadnutia – schválenie programu rokovania.  
2. Operatívne informácie Rady RTVS a GR RTVS 
3. Informácia o procese schvaľovania návrhu Organizačného poriadku RTVS 

(spravodajca I. Gallo) 
4. Informácia o zámere vstúpiť do zmluvného záväzku v zmysle par. 15 ods. 3 písm. h) 

zákona č. 532/2010 Z. z. o RTVS (spravodajkyňa J. Mikušová) 
5. Informácia o aktuálnom stave v súvislosti so zmenou financovania RTVS 

(spravodajca DK) 
6. Komplexná informácia o realizácii projektu Kreatívnych centier za rok 2022 

a harmonogram ďalšej realizácie projektu na rok 2023 (spravodajca J. Chudík) 
7. Aktualizovaná informácia o činnosti zahraničných spravodajcov RTVS v roku 2022 

(spravodajkyňa M. Gajdošíková) 
8. Informácia o sledovanosti a počúvanosti programových služieb RTVS v roku 2022 

(spravodajcovia M. Antol a I. Gallo) 
9. Informácia o plnení povinností vyplývajúcich zo zákona č. 264/2022 Z. z. 

o mediálnych službách za I. štvrťrok 2023 (spravodajca DK) 
10. Informácia o plnení § 5 ods. 1 písm. r) zákona č. 532/2010 o RTVS – činnosť RTVS 

v rámci EBU (spravodajca T. Caban) 
11. Sťažnosti a podnety 
12. Rôzne 

 
Za: 6 / M. Antol, T. Caban, M. Gajdošíková, I. Gallo, J. Chudík, J. Mikušová / 
Proti: 0      
Zdržal sa: 0   
Neprítomní: 2 / J. Balaščák, J. Uličiansky / 
Uznesenie bolo prijaté. 
 
2. Operatívne informácie Rady RTVS a GR RTVS 
Ľ. Machaj informoval o účasti na EBU v Aténach. Ďalej informoval o akcii k 30. výročiu RSI 
a aj o festivale rozhlasovej hry. Krátko informoval o skúšobnom vysielaní :24. Uviedol aj 
informácie k tomu, že v posledných dňoch RTVS zažil hackerský útok, má k tomu analýzu 
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a bolo to oznámené na príslušné úrady. Ohrozené vysielanie tým nebolo. Ďalej informoval, 
že pripravujú založenie nadácie RTVS, ktorá by bola pod Media RTVS. Momentálne 
prebieha registrácia tejto nadácie.  
M. Gajdošíková požiadala, aby potom bol tento projekt nadácie aj odprezentovaný na rade.   
 
3. Informácia o procese schvaľovania návrhu Organizačného poriadku RTVS 

(spravodajca I. Gallo) 
I. Gallo uviedol, že 30.3. bol tento bod prerušený pred prijatím uznesenia. GR RTVS vtedy 
navrhol, aby rada uznesením ustanovila členov do spoločnej pracovnej skupiny. Doteraz 
rada nedostala žiadnu odpoveď na svoje zaslané pripomienky, GR RTVS 30.3. uviedol, že 
by ich dostali na prvom stretnutí pracovnej skupiny. Rada si odvtedy toto prediskutovala 
a dohodla sa, že výzvu GR RTVS na spoločnú pracovnú skupinu neprijme, pretože v tom 
bráni zákonné postavenie Rady RTVS ako dozorného orgánu. Členovia rady sa dohodli na 
založení vlastnej pracovnej skupiny, ktorá bude komunikovať s manažmentom RTVS pri 
schvaľovaní Organizačného poriadku. 
J. Chudík uviedol, že súčasný model organizačného poriadku sa veľmi dlho nastavoval 
a teraz pri tejto zmene je potrebné zdôvodniť, aké pozitíva a aké negatíva tento nový 
organizačný poriadok prináša.  
Ľ. Machaj uviedol, že základný pohľad už uviedli v dôvodovej správe, ale počíta s tým, že sa 
o tomto bude diskutovať s pracovnou skupinou. Uviedol, že nejaké zmeny nastanú aj po 
prijatí novely zákona o RTVS. 
I. Gallo uviedol, že na marcovom rokovaní sa dohodlo, že pracovná skupina bude riešiť aj 
dopady na vnútorné procesy v RTVS a toto nie je viazané na novelu zákona o RTVS. 
Ľ. Machaj odpovedal, že majú spracované pripomienky členov rady a sú pripravení o nich 
diskutovať. 
I. Gallo upozornil, že táto pracovná skupina určite nebude zasahovať do kompetencií 
manažmentu a ani vykonávať niektoré činnosti za manažment. Vyjadril poľutovanie nad tým, 
že stále rada nedostala žiadnu odpoveď k svojim pripomienkam a nevidí dôvod, prečo to má 
byť viazané na zasadnutie pracovnej skupiny. Pripomenul, že aj v minulosti sa stalo za p. 
Miku, že rada neprijala ponuku na spoločnú pracovnú skupinu kvôli svojej nezávislosti 
a vytvorila si vlastnú.  
I. Gallo predložil návrh na uznesenie a dal o ňom hlasovať: 
Uznesenie č. 118/2023: 

Rada RTVS: 
1. neprijíma výzvu GR RTVS na vytvorenie spoločnej pracovnej skupiny v súvislosti so  

schvaľovaním Organizačného poriadku RTVS (ďalej len „OP“) aj vzhľadom na zákonné 
postavenie Rady RTVS ako nezávislého orgánu dohľadu, 

2. zriaďuje podľa čl. 3 bod 11 Štatútu Rady RTVS dočasnú Pracovnú komisiu na prípravu 
postupu pri schvaľovaní OP (ďalej len „Pracovná komisia“), 

3. v zmysle čl. 5 bod 5 Rokovacieho poriadku Rady RTVS menuje za členov Pracovnej 
komisie: Ján Balaščák, Marta Gajdošíková, Igor Gallo, Jozef Chudík a Martin Kákoš, 

4. žiada, aby Pracovná komisia v zmysle čl. 3 bod 13 Štatútu Rady RTVS predkladala rade 
priebežné informácie. 

 
Za: 6 / M. Antol, T. Caban, M. Gajdošíková, I. Gallo, J. Chudík, J. Mikušová / 
Proti: 0      
Zdržal sa: 0   
Neprítomní: 2 / J. Balaščák, J. Uličiansky / 
Uznesenie bolo prijaté. 
 

4. Informácia o zámere vstúpiť do zmluvného záväzku v zmysle par. 15 ods. 3 
písm. h) zákona č. 532/2010 Z. z. o RTVS (spravodajkyňa J. Mikušová) 

P. Földváry odprezentoval predložené zámery. 
J. Mikušová uviedla, že diskutovali o predložených zámeroch na Dozornej komisii. Bližšie sa 
zaoberali zámerom so SZĽH, kde sa dokupovali zápasy, ktoré sa už hrajú. Dostali 
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informáciu, že existuje rámcová zmluva, ku ktorej sa uzatvárajú dodatky, ktoré sa podpisujú 
podľa toho, ako sa zápasy hrajú.  
T. Caban uviedol, že ide už o Dodatok č. 4. Každopádne si DK vyžiadala rámcovú zmluvu 
a posúdi to.  
I. Gallo predložil návrh na uznesenie a dal o ňom hlasovať: 
Uznesenie č. 119/2023: 
Rada RTVS prerokovala a berie na vedomie informáciu o zámere vstúpiť do zmluvného 
záväzku v zmysle § 15 ods. 3 písm. h) zákona č. 532/2010 Z. z. o RTVS podľa predloženého 
materiálu. 
 
Za: 6 / M. Antol, T. Caban, M. Gajdošíková, I. Gallo, J. Chudík, J. Mikušová / 
Proti: 0      
Zdržal sa: 0   
Neprítomní: 2 / J. Balaščák, J. Uličiansky / 
Uznesenie bolo prijaté. 
 

5. Informácia o aktuálnom stave v súvislosti so zmenou financovania RTVS 
(spravodajca DK) 

I. Gallo uviedol, že na ostatnom rokovaní, kedy rada rokovala o tejto téme sa dohodlo, že sa 
tento bod otvorí, keď sa bude dať vyhodnotiť výsledok medzirezortného pripomienkového 
konania. Medzitým sa už vie aj to, že vláda schválila novelu zákona o RTVS s tým, že príjem 
RTVS by malo tvoriť 0,15 percenta z HDP. 
Ľ. Machaj informoval, že práve sa rozbieha rokovanie parlamentu a bude sa diskutovať 
o novele zákona o RTVS. Uvidí, aký odštep z HDP sa dohodne. Nevylúčil, že to nakoniec 
bude aj 0,17%. Rokuje s poslancami a snaží sa im vysvetliť, že RTVS potrebuje 0,17%. 
D. Vašinová uviedla, že v rámci materiálu je porovnanie, čo to znamená, keby bolo 
schválených 0,15%, 0,17% a 0.19% Pri vyššom odštepe 0,17% sa už dá sanovať aj 
investičný dlh a rozvíjať programové služby. Pri tom 0,19% sa dá investičný dlh sanovať už 
v krátkodobom horizonte a viac peňazí dať do programu. 
V. Ruman predstavil, aké zmeny prinesie novela zákona. Spornou otázkou bola otázka 
výkonu vládneho auditu. Do parlamentu išla novela v podobe, že by RTVS podliehalo výkonu 
vládneho auditu.  
I. Gallo sa spýtal, či sa pri vládnom audite nepozabudlo na Mediu RTVS. 
V. Ruman uviedol, že vládny audit sa robí len voči subjektom verejnej správy a dosah na 
Mediu RTVS nemá. 
I. Gallo si myslí, že by RTVS mala dať ponuku, že do zákona by sa doplnilo, že pri vyššom 
odštepe by v zákone bola povinnosť vysielať na 4 programových televíznych službách a nie 
2-och ako to je teraz. Myslí si, že pri takomto systémovom riešení financovania by bolo 
korektné, aby RTVS dalo takúto verejnú ponuku. 
V. Ruman uviedol, že to závisí od výšky financovania. 
M. Gajdošíková uviedla, že je potrebné zo strany RTVS vyvinúť v parlamente úsilie, aby to 
percento bolo čo najvyššie, pretože by mohli byť ohrozené televízne programové služby. 
J. Chudík si myslí, že 0,15% by bolo úpadkových, pretože je tu inflácia. Udržiavací režim je 
podľa neho 0,17%. Myslí si, že je potrebné zdôrazňovať prenosové vozy a technické 
vybavenie, to je podľa neho najvyššia priorita a sú na to potrebné najvyššie sumy.  
I. Gallo predpokladá, že po schválení definitívneho percenta manažment predloží k tomuto 
relevantné podklady a budú sa týkať aj techniky.  
T. Caban uviedol za DK, že materiál prerokovali, prešli aj pripomienky z medzirezortného 
pripomienkového konania. K samotnému percentu uviedol, že tá suma nebude konštantná, 
ale ak bude HDP rásť, tak bude rásť aj príspevok pre RTVS. Podľa neho aj 0,15% je lepšie 
ako súčasný stav a za optimálny stav považuje 0,19%. 
M. Antol sa spýtal, či je tento rok tá suma uvedená v zákone definitívna a či to bude 
dostatočné pre RTVS. 
I. Gallo pripomenul, že je už predložený návrh na zmenu tohtoročného rozpočtu a tam sa to 
potom bude všetko riešiť.  
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D. Vašinová uviedla, že podľa jej prepočtov by malo byť niečo viac ako sa predpokladalo 
v rozpočte. RTVS dostalo aj dodatočne nejaké dotácie. 
I. Gallo predložil návrh na uznesenie a dal o ňom hlasovať: 
Uznesenie č. 120/2023: 
Rada RTVS prerokovala a berie na vedomie Informáciu o aktuálnom stave v súvislosti so 
zmenou financovania RTVS. 
 

Za: 6 / M. Antol, T. Caban, M. Gajdošíková, I. Gallo, J. Chudík, J. Mikušová / 
Proti: 0      
Zdržal sa: 0   
Neprítomní: 2 / J. Balaščák, J. Uličiansky / 
Uznesenie bolo prijaté. 
 
I. Gallo predložil procedurálny návrh, aby sa teraz pokračovalo bodom č. 7. 
Členovia rady vyslovili všeobecný súhlas s týmto návrhom.  
 
7. Aktualizovaná informácia o činnosti zahraničných spravodajcov RTVS v roku 

2022 (spravodajkyňa M. Gajdošíková) 
I. Gallo skonštatoval, že je predložený materiál k bodu, ktorý bol prerokovaný 23.3.2023, 
kedy rada skonštatovala, že materiál je z väčšej časti odkopírovaný z materiálu z minulého  
obdobia a je potrebné doplniť tento materiál o pripomienky členov rady. Manažment RTVS 
predložil doplnený materiál. Ide o tému, ktorej sa rada venuje kontinuálne a je presvedčený, 
že v dnešnej dobe je zahraničné spravodajstvo aj prostredníctvom siete zahraničných 
spravodajcov je jednou z hlavných úloh verejnoprávneho vysielateľa. 
A. Sámelová odprezentovala predložený materiál. Uviedla, že súčasný stav sa v tomto roku 
určite nezmení a na vine sú financie. Priblížila množstvo problémov, ktoré súvisia 
s pôsobením spravodajcov v jednotlivých krajinách a ich financovaním. Plánuje vycestovať 
do Prahy, aby skúsila dohodnúť participáciu na spravodajcoch s ČT. Dúfa, že financovanie 
v roku 2024 umožní upratať sieť zahraničných spravodajcov v RTVS. Rada by sa vrátila 
k tomu, aby to bolo v stave ako pred 15 rokmi, kedy bol spravodajca aj v Ázii a na blízkom 
východe.  
M. Gajdošíková uviedla svoje spravodajské stanovisko: 
„Zahraničné spravodajstvo,  či už z pohľadu aktuálneho diania v Európe a vo svete alebo 
v kontexte slovenských reálií a zahraničnopolitickej orientácie Slovenska,  patrí medzi priority 
verejnoprávneho vysielateľa. Na mediálnom trhu má RTVS  oprávnene dlhodobo líderskú 
pozíciu v rozsahu poskytovaných informácií. 
Predložená správa o činnosti zahraničných spravodajcov  a redakcií zahraničia RTVS za 
uplynulý rok  komplexne pomenúva,  akým udalostiam a témam sa venovalo zahraničné 
spravodajstvo, ako aj v  akých  podmienkach a v akom personálnom zložení pracovalo. Bol 
to rok mimoriadnych zlomových udalostí , ktoré významne ovplyvnili medzinárodné vzťahy.  
V správe sú dostatočne pomenované tie najdôležitejšie - vojna na Ukrajine, reakcie 
a konanie  EÚ a NATO, udalosti vo Veľkej Británii - úmrtie kráľovnej Alžbety II., prezidentské 
voľby v Česku... Zvýšený  tlak na poskytovanie informácií, analýz a komentárov k 
aktuálnemu dianiu pre verejnosť preveril profesionálne schopnosti a možnosti zahraničných 
spravodajcov, redaktorov a dramaturgov  zahranično-politického vysielania v rozhlase aj 
v televízii. Napriek poddimenzovanému stavu,  zvládli niekoľkonásobne väčšiu záťaž na 
rozsah spravodajstva  a udržali pozíciu lídra medzi celoplošnými médiami v časovom 
rozsahu aj tematickej pestrosti informácií zo zahraničia.  
Personálne obsadenie redakcií, spolu so sieťou zahraničných spravodajcov,  je však pri 
súčasných požiadavkách na aktuálne, predovšetkým naživo sprostredkované  informácie,  
nedostatočné. Zvýšené nároky na rozsah informácií v televíznej časti pribudli aj po spustení 
spravodajskej programovej služby :24. Preto jednoznačne je potrebné v krátkom čase 
realizovať úlohy  z výzvy v závere správy - najmä vytvoriť ďalšie posty zahraničných 
spravodajcov a prostredníctvom adekvátneho finančného ohodnotenia zastabilizovať 
kvalitných redaktorov - predovšetkým v internom stave. Na druhej strane neustále pracovať 
aj na rozširovaní siete externých spolupracovníkov.“ 
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J. Chudík prečítal svoje spravodajské stanovisko: 
„Informácia o činnosti zahraničných spravodajcov RTVS v roku 2022 je mapujúca situáciu 
ako v ich informačno- obsahovom začlenení v zahraničných oddeleniach spravodajských 
redakcií SRo a STV, tak aj v úväzkovom prepojení s RTVS. Popisujú sa podmienky v akých 
pôsobia, ale nie u všetkých, lebo niekde to netreba, ale naopak niekde by to bolo zaujímavé 
napr. Čína, to by už správa bola nadmieru obsiahla. Aj táto informácia je zbytočne obsiahla 
tým, že popisuje udalosti, o ktorých spravodajcovia  informovali. Skôr by malo byť hodnotené 
ako informovali, či boli objektívni, do akej miery dokázali sprostredkovať divákovi či 
poslucháčovi zložité zahraničnopolitické problémy v tej ktorej krajine. Či kovaný demokrat 
USA – Martin Rajec začal aspoň na 30% informovať objektívnejšie, nehovoril len 
o negatívach republikánov a zbavil sa vulgarizmov, ako som mu to vyčítal pred rokom 
(externý zamestnanec, prevažne SRo), či sa zbavil občasného emotívneho subjektivizmu 
Tibor Macák, lebo napr. Martin Gregor Papuczek sa svojho protiorbánovského postoja 
postupne zbavil, i keď nie úplne, čo súvisí postojom Bruselu k Maďarsku. To som vymenoval 
profi-redaktorov. Ono jedna vec je objektívna informácia skutočnosti z miesta diania a iná 
vec je analýza či komentár k udalosti. Ten nemôže byť tendenčný, a ak sa použije, musí 
obsahovať pluralitu názorov k danej udalosti. Páčilo sa mi zhodnotenie Mateja Šulca, on je 
skutočne v polohe vojnového spravodajcu a samozrejme v Moskve veľmi chýba. Určite 
medzi kvalitné a vyrovnané príspevky patria príspevky  Viliama Ovsepiana, Ľubice Zlochovej 
a Martiny Caar. Obsahovo výraznejšie spravodajstvo by som očakával  z Číny. 
Určite by tam mal byť interný spravodajca, podkutý profik ( asi sinológ ) perfektne znalý 
prostredia, zorientovaný v politickej situácii, ale schopný analýzy obsahovo významovej 
politiky súčasného prezidenta Si a Číny. Dôležité je to najmä v nastupujúcom období, lebo 
dnes Čína začína byť pomaly dôležitejšia ako USA a Rusko. Ďalší dôležitý je rozmer 
Ekonomiky financií a obchodu. Chcem asi veľa , ale to je výzva budúcnosti. 
Určite sa treba zbaviť profesionálnych propagandistov ako je ťažký Rusofób Martin Dorazín 
a jemu podobní diskutéri  tzv. analytici z treťosektorových sérešovských spoločností doma či 
v zahraničí. 
Predložená informácia sa prepojila pochopiteľne aj na činnosť zahraničných oddelení 
a transformácie spravodajstva na formát :24, čo nie je predmetom hodnotenia. Neodpustím 
si však poznámku, že podľa zákona o RTVS má byť aj spravodajstvo objektívne, vyvážené 
a ma byť dodržaná najmä pri diskusných reláciách aj v zahraničnej oblasti pluralita názorov, 
čo sa realizovať zatiaľ nedarí. Nemožno sa čudovať, že je to stále problémové, keď dokonca 

v rozhlasovej zložke tímlíderka Soňa Weissová k problematike  EU a Bruselu pristupuje 
absolútne servilne bez nadhľadu. 
To už je mimo zahraničných spravodajcov. 
Úlohy a výzvy:  

 vytvoriť ďalšie posty zahraničných spravodajcov v Poľsku, vo Francúzsku, 
v Taliansku, na Blízkom Východe; 

 štandardizovať podmienky a fungovanie na spravodajských postoch v zahraničí; 

 rozšíriť počet redaktorov televíznej zložky zahraničného spravodajstva tak, aby mohli 
plnohodnotne plniť úlohy vyplývajúce z kontinuálneho vysielania programovej služby 
:24; 

 ponúknuť pracovné zmluvy s vyšším finančným ohodnotením, a zamedziť tak 
odchodu mladých a talentovaných redaktorov do konkurenčného prostredia. 
 

Tieto úlohy a výzvy určite hodnotím pozitívne s drobnou výhradou nižšie. Chýba mi tam však 
jeden zásadný bod – jednoznačne skvalitniť výber zahraničných spravodajcov a zvyšovať ich 
profesionálnu úroveň. 
Drobná výhrada je daná osobným pohľadom – určite post zahr. korešpondenta v Poľsku by 
bolo dobré mať, ale je veľmi reálny predpoklad, že konflikt na Ukrajine čoskoro skončí, a teda 
význam podľa predloženej informácie tzv. vojnového Poľska sa zníži a naopak určite bude 
dôležitejší kvalitný stály interný zahr. spravodajca v Paríži, v Moskve, v USA a najmä 
v Pekingu. 
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Súhlasím s názorom uvedeným v Informácii o zahraničných spravodajcoch za rok 2022, že 
citujem: “Kvalitné celoplošné vysielanie sa bez zahraničných spravodajcov nezaobíde a je 
nenahraditeľné. Informácie, ktoré sú divákovi a poslucháčovi ponúknuté „tu a teraz“ sú 
jedinečné a spravodajstvu dodávajú mimoriadnu pridanú hodnotu. V situáciách vojnových 
konfliktov, zásadných politických udalostí či mimoriadnych prírodných katastrof bez nich 
zahraničné spravodajstvo stráca na aktuálnosti a autenticite. Potvrdil to aj rok 2022 .“ 
Významnou súčasťou zahr. spravodajstva je aj výmenná sieť zahr. materiálov, tzv. 
Unilaterály, s ktorými je RTVS v spravodajstve jednotkou na trhu a treba to dopĺňať 
kvalitnými  autentickými informáciami našich spravodajcov.“ 
 
M. Antol sa spýtal, ako je možné, že v jednom bode sa povie, že máme nejaké financie 
navyše a v ďalšom bode sú financie problém. 
A. Sámelová uviedla, že v tomto roku nemá žiadne peniaze na to, aby mohla robiť akékoľvek 
zmeny.  
I. Gallo uviedol, že najväčší problém tohto materiálu je to, že z neho nie je vôbec zrejmé, 
koľko RTVS stoja zahraniční spravodajcovia. Súčasný problém so zahraničnými 
spravodajcami nie je problémom súčasného vedenia, bolo to problematické aj za predošlého 
vedenia. Bude trvať na tom, aby bola predložená informácia o plnení koncepcie v tejto 
oblasti. Predpokladá, že po schválení nového zákona o RTVS sa bude musieť prekopať 
komplet celý rozpočet a detailne uviesť, čo sa za dané peniaze bude dať spraviť. 
Pripomenul, že v minulosti sa jednému kandidátovi vyčítalo, že koľko ľudí je v externom 
stave a je presvedčený, že sa nezmenilo nič, pretože nie sú na to peniaze, ale sa to len 
vtedy zneužilo proti danému kandidátovi. Chýbajú mu informácie, za aké peniaze, čo vie 
RTVS v tejto oblasti robiť. Tento materiál pre neho nemá dostačujúcu výpovednú hodnotu 
bez finančného podkladu.  
Ľ. Machaj uviedol, že predložili informáciu o činnosti spravodajcov v roku 2022. 
Zahraničných spravodajcov považuje za dôležitú pridanú hodnotu, ktorú RTVS má. Bude sa 
snažiť podporovať rozvoj zahraničných spravodajcov. Myslí si, že ak by sa v minulosti 
manažment rozhodol inak a extenzívne nerozširoval programové služby, ale najprv by sa 
rozvinuli zahraniční spravodajcovia, tak by to bolo o niečom inom.  
I. Gallo sa spýtal A. Sámelovej, koľko tento rok stoja zahraniční spravodajcovia. 
A. Sámelová odpovedala, že nevie, pretože sa to hýbe podľa toho, koľko vyrobia.  
I. Gallo sa spýtal, koľko stáli minulý rok zahraniční spravodajcovia. 
A. Sámelová odpovedala, že nevie, pretože má za úlohu rozvysielať :24ku. Za súčasných 
možností riešia situáciu tak, že z kompenzácie, ktorú RTVS dostane idú vždy financie do 
spravodajstva.  
J. Mikušová odmieta uveriť tomu, že A. Sámelová nevie, koľko stoja zahraniční 
spravodajcovia. Je to podľa nej o tom, že A. Sámelovej chýba o tom prehľad, pretože to číslo 
RTVS určite vie. Skonštatovala, že rada potrebuje materiál, kde bude uvedené za aké 
peniaze sa čo dá zabezpečiť.  
I. Gallo považuje svoju otázku o tom koľko stoja zahraniční spravodajcovia za logickú, keď 
sa tu debata točila o tom, že RTVS si nemôže dovoliť nič meniť na zahraničných 
spravodajcoch, keďže na to nemá.  
Ľ. Machaj uviedol, že tento materiál chápal ako materiál o činnosti zahraničných 
spravodajcov, ale nie je podľa neho problém vytiahnuť požadované čísla. Tieto výstupy sú 
k dispozícii.  
M. Antol uviedol, že debatu o financiách navodila práve A. Sámelová, keď uvidela, že sú 
práve financie problémom. 
J. Chudík uviedol, že chápe aj A. Sámelovú, ktorá rieši denné problémy a to, aby sa vôbec 
vysielalo, ale požiadavku predsedu rady považuje za legitímnu.  
I. Gallo predložil návrh na uznesenie a dal o ňom hlasovať: 
Uznesenie č. 121/2023: 
Rada RTVS: 

a) prerokovala a s pripomienkami berie na vedomie Aktualizovanú informáciu o činnosti 
zahraničných spravodajcov RTVS v roku 2022,  
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b) žiada GR RTVS predložiť informáciu o realizácii koncepcie GR RTVS v oblasti 
činnosti zahraničných spravodajcov RTVS s vyčíslením dopadov na rozpočet 
verejnoprávneho vysielateľa, T: 31.8.2023, 

c) žiada GR RTVS, aby hľadal riešenia na stabilizáciu existujúceho stavu zahraničných 
spravodajcov a spolupracovníkov RTVS s perspektívou jeho rozvoja. 

 
Za: 6 / M. Antol, T. Caban, M. Gajdošíková, I. Gallo, J. Chudík, J. Mikušová / 
Proti: 0      
Zdržal sa: 0   
Neprítomní: 2 / J. Balaščák, J. Uličiansky / 
Uznesenie bolo prijaté. 
 
Členovia rady sa dohodli, že body č. 6, 8, 9 a 10 budú preložené na nasledujúce rokovanie 
rady. 
 
I. Gallo vysvetlil, že z diskusie na ostatnom rokovaní vyplynula potreba dať si spraviť 
stanovisko k tomu, že RTVS uzatvára zmluvy na podujatia, ktoré sa už uskutočnili. Rovnako 
by rada mala mať k dispozícii aj právne stanovisko k tomu, či môže člen rady byť 
nominovaný do dozornej rady dcérskej spoločnosti RTVS. 
I. Gallo navrhol uznesenie a dal o ňom hlasovať: 
Uznesenie č. 122/2023: 
Rada RTVS poveruje predsedu Rady RTVS, aby dal v externom prostredí vypracovať právne 
analýzy na posúdenie súladu s aktuálne platnou legislatívou pri: 
1. 
a) Možnosti vykonávania funkcie člena dozornej rady dcérskej spoločnosti RTVS členom 

Rady RTVS ako verejným funkcionárom,  
b) posúdenie oprávnenia generálneho riaditeľa RTVS vydať interný predpis, ktorého 

záväznosť sa má vzťahovať na Radu RTVS. 
 
2.  Postupe RTVS pri uzatváraní zmlúv, ktoré sú uzavreté na podujatia spätne po 

uskutočnení týchto podujatí. 
 
 
Za: 6 / M. Antol, T. Caban, M. Gajdošíková, I. Gallo, J. Chudík, J. Mikušová / 
Proti: 0      
Zdržal sa: 0   
Neprítomní: 2 / J. Balaščák, J. Uličiansky / 
Uznesenie bolo prijaté. 
 
I. Gallo navrhol uznesenie a dal o ňom hlasovať: 
Uznesenie č. 123/2023: 
Rada RTVS v zmysle čl. 3 bod 12 Štatútu Rady RTVS žiada GR RTVS o dodanie písomných 
materiálov k bodom na rokovania Rady RTVS: 

- Informácia o aktuálnom stave zmluvných vzťahov s autorskými zväzmi, T: 19.5.2023 
- Informácia o činnosti pracovnej skupiny k príprave volebného vysielania RTVS pre 

voľby do NR SR 2023, T: 19.5.2023 
- Informácia o aktuálnom stave regionálneho vysielania RTVS, T: 30.6.2023 

 
Za: 6 / M. Antol, T. Caban, M. Gajdošíková, I. Gallo, J. Chudík, J. Mikušová / 
Proti: 0      
Zdržal sa: 0   
Neprítomní: 2 / J. Balaščák, J. Uličiansky / 
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11. Podnety a sťažnosti 
Tajomník rady a I. Gallo informovali o všetkých došlých podnetoch a členovia rady sa dohodli 
na spôsobe ich vybavenia.  
I. Gallo predložil návrh na uznesenie a dal o ňom hlasovať: 
Uznesenie č. 124/2023: 
Rada RTVS prerokovala predložené podnety a sťažnosti a berie na vedomie spôsob ich 
vybavenia. 
 
Za: 6 / M. Antol, T. Caban, M. Gajdošíková, I. Gallo, J. Chudík, J. Mikušová / 
Proti: 0      
Zdržal sa: 0   
Neprítomní: 2 / J. Balaščák, J. Uličiansky / 
Uznesenie bolo prijaté. 
 
I. Gallo ukončil rokovanie Rady RTVS. 
 
V Bratislave 10.5.2023. 
Zapísal: Adam Mozolák     
tajomník Rady RTVS 
 
Overovateľ: 
J. Mikušová 
 
 
 

Mgr. Igor Gallo 
       predseda Rady  

Rozhlasu a televízie Slovenska 
 
 
Kompletný zvukový záznam z rokovania Rady Rozhlasu a televízie Slovenska prehľadne 
usporiadaný podľa prerokovávaných bodov je možné si vypočuť na www.rtvs.org. 
 

http://www.rtvs.org/

